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Bij de behandeling van dit wetsontwerp in de Begrotings-
commissic, in welker handen het is gesteld, werden de navol-
gende opmerkingen en vragen te Derde gebracht. 

Eén der leden, die evenals de overgrote meerderheid der 
commissie de fundamentele betekenis van de bcvolkingsbock-
houding voor de Overheidsadministratie ten volle erkende, en 
het daarom ook van groot belang achtte, dat een snelle, goede 
en betrouwbare reconstructie van eventueel verloren gegane 
bevolkingsregisters via een copieénadministratie kan geschie-
den, had evenwel ernstig bezwaar tegen de wijze, waarop de 
maatregelen van een zo kostbaar aanleggen en inrichten van 
een centraal duplicatcnarchiefregister, een z.g. ,,schaduwregis-
ter", buiten medeweten van de Volksvertegenwoordiging is tot 
stand gebracht. Gaarne zou dit lid dan ook vernemen, welke 
motieven de Minister daartoe hebben geleid. 

Bij haar adressen van 25 April 1952 en van 27 Mei 1952 
hebben — zo ging het hierbcdoelde lid voort — resp. de Ver-
eniging voor Bevolkingsboekhouding en de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten gewezen op het beperkte belang en de 
geringe evenredigheid tussen de kosten en het te verwachten 
nut. hetgeen ook tot uiting was gekomen in de vragen van het 
lid der Kamer, de heer Van der Weijden, op 22 April 1952 aan 
de Minister gericht, alsmede in het rapport van de Commissie-
Boot van 17 Juli 1952, dat als bijlage bij het wetsontwerp is 
opgenomen. Eerst thans wordt een krediet aangevraagd van 
ca. f800 000 (nl. Sociale Zaken f437 500 en 'Binnenlandse 
Zaken f353 000), en de Kamer voor de beslissing gesteld een 
bedrag van f327 000 te voteren. hetwelk de voor 1952 ge-
raamde totale (reeds toegestane) kosten van Onderafdeling II 
(Inspectie van de bevolkingsregisters), nl. f323 000, meer dan 
verdubbelt. 

Heeft de vaste Commissie van Advies in zake de bevolkings-
boekhouding, bedoeld in artikel 120 van het Besluit Bevol-
kingsboekhouding 1936. Sth. 342. ter zake ook niet een advies 
uitgebracht? Zo ja. dan zou het op prijs worden gesteld ook 
daarvan kennis te mogen nemen. 

Voorts was bij het hicrbedoelde lid de vraag gerezen, of er 
geen snellere en meer doelmatige methode voor het vervaar-
digen van ev.n schaduwarchief van het overige deel der bevoI-
kingsregister^ mogelijk is dan die, welke t.a.v. de archicfregisters 
is gevolgd, al werd erkend, dat de tewerkstelling van werkloze 
hoofdarbeiders bij deze arbeid zeer te waarderen is. Is reeds 
een onderzoek ingesteld naar een eventueel mechanische repro-
grafische werkwijze, waartoe het Genootschap voor Docu-
mentenreproductie de aangewezene zou zijn? 

Zijn er ook adviezen ingewonnen ter zake van de reconstructie 
van verloren gegane bescheiden, behorende tot de bevol-
kingsboekhouding. bij het Nederlands Instituut voor Documen-
tatie en Registratuur en het Nederlands Instituut voor Effi-
ciency, met welke instellingen de Rijksoverheid toch een 
regelmatig contact onderhoudt? 

Welke voorzorgen zullen worden getroffen ter bewaring en 
eventueel reconstructie van de andere delen, behorende tot de 
bevolkingsregisters of archieven op kaart, blad of registers van 
vóór 1940? 

Het hier aan het woord zijnde lid achtte het begrijpelijk, dat 
bij een eventuele vijandelijke bezetting van ons land opdracht 
zal worden gegeven tot vernietiging van alle bevolkingsregisters 
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Zijn daartoe aanwijzingen of richtlijnen gegeven aan de burge-
mcesters? 

Welke maatregelen zijn getroffen tot het vernietigen van 
andere op namen of adressen gebaseerde administraties, zoals 
b.v. de belastingen, telefoon, giro. adresboeken, enz.? 

Hoe stelt de Minister zich de stand van zaken voor niet 
betrekking tot de tweede door de Commissie-Boot bedoelde 
etappe van het vervaardigen van een schaduwregister van per-
soonskaarten? 

Heelt een centraal archielïegisler van ruim 10 millioen dupli-
caat-archiefhladen voor de gemeentebesturen bij eventuele cala-
miteit nog wel enig belang, aangenomen, dat de gemeenten 
daarin nie! afzonderlijk zijn opgenomen? Zijn in de rampgc-
meenten ook bevolkingsboekhoudingen te loor gegaan? Zo ja, 
kunnen deze dan via het schaduwregister worden vervangen? 

Welke veiligheidsmaatregelen zullen voor het naar het bui-
tenland overgebrachte arehiet aldaar worden genomen? Hoe 
worden de kosten van onderbrenging, toezicht, enz. aldaar be-
s treilen? 

Welke gemeenten waren per 31 December 1952 ten achter 
op het tijdschema, dat door het Hoofd van de Rijksinspectie 
van de Bevolkingsregisters is aangegeven, en in welke mate? 
Kan een globaal overzicht worden gegeven van de per die 
datum in totaal ingezonden declaraties ter zake van werkzaam-
lieden en kosten? 

Hoeveel der nieuw aangetrokken ambtenaren werden belast 
met de uitoefening van de controle in de gemeenten? Welke 
kosten waren daaraan tot 31 December 1952 verbonden? 

Waarom wordt onder artikel 32bis f 200 000 op de begroting 
gebracht, terwijl de kostprijs van een duplicaat-archiefblad, 
naar vernomen werd, iets minder dan 1 cent zal bedragen? 

Hoe wordt de aanvulling van het centraal duplicaten-archief-
register gedacht? Is hiervoor een wettelijke basis? 

Tenslotte vroeg dit lid, of de krachtens artikel 24 der Comp-
tabiliteitswet vereiste medewerking van de Minister van Finan-
ciën tot een bedrag van ca. f800 000 verkregen is, en, zo ja. 
wanneer. 

Het bezwaar tegen het feit, dat een schaduwregister is opge-
steld zonder daarin van tevoren de Staten-Generaal te kennen. 

werd door een ander lid volledig ondersteund. Dit was echter 
niet het geval met betrekking tot de overige beschouwingen 
van het hem voorafgegane lid. Integendeel, tegen de gedachte, 
welke aan dit wetsontwerp ten grondslag ligt, en tegen de voor-
stellen zelf had het thans aan het woord zijnde lid zeer ernstige 
bedenking. Naar zijn mening moet deze maatregel gezien wor-
den als een uitvloeisel van het Atlantisch Pact en al hetgeen 
daarmede samenhangt. De vraag kwam dan ook op, of een 
maatregel als deze ook in de andere bij het pact aangesloten 
landen is genomen. Dat er ook in de kring van de gemeente-
besturen ernstig verzet is gerezen, was volgens dit lid bcgrijpe-
Iijk, en zelfs werd dit verzet door hem toegejuicht. Het werd 
door hem ergerlijk geacht, dat voor zulk een volkomen on-
nodige zaak millioencn worden uitgegeven, terwijl bovendien 
de gemeenten, die veelal met grote financiële moeilijkheden te 
kampen hebben, tot belangrijke uitgaven worden gedwongen. 
Moet — zo vroeg het hierbedoelde lid — uit de Memorie van 
Toelichting worden opgemaakt, dat het de bedoeling is, reeds 
thans het schaduwregister naar het buitenland over te brengen, 
en naar welk land zal dit dan zijn? Welk recht heeft de Regering 
tot de uitvoering van deze maatregel? Het onderhavige betoog 
eindigde met het verzoek aan de Minister, te bevorderen het 
wetsontwerp in te trekken en onverwijld aan de geldverspilling, 
welke een gevolg is van de voorgestelde maatregel, een eind 
te maken. 

Vastgesteld 12 Maart 1953. 
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